
ПРОЄКТ 
 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 
постійної комісії обласної ради з питань екології, охорони довкілля, 

раціонального природокористування, туризму та рекреації 
 
  30 квітня 2025 року                                                              14:00 м. Первомайськ 
 

1. Про роботу та готовність до туристичного сезону в 2025 році регіонального 
ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя».  

 
Доповідач:
  

Молдованов Олександр Валентинович – директор регіонального 
ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя». 

 
2. Про стан виконання рекомендацій постійної комісії обласної ради від        

30 вересня 2024 року № 2 «Про стан погодження зміни меж Регіонального 
ландшафтного парку «Тилігульський». 

 
Доповідачі:
  

Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління екології 
та природних ресурсів Миколаївської обласної військової 
адміністрації. 
Дьяченко Олександр Володимирович - т.в.о. директора 
регіонального ландшафтного парку «Тилігульський» 

 
 

3. Стан водних ресурсів Первомайського району та можливі виклики 
реалізації проєкту підняття рівня Ташлицького водосховища. 

 
Інформують: Ряжських Алла Антонівна – голова постійної комісії. 

Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління екології 
та природних ресурсів Миколаївської обласної військової 
адміністрації.

 
 

4. Про стан утилізації пестицидів на території Первомайського району. 
 
Інформують: Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління екології 

та природних ресурсів Миколаївської обласної військової 
адміністрації. 
Юрченко Олег Андрійович - перший заступник голови 
Первомайської районної державної адміністрації. 

 
 
 
 
 
 



  

 

 

 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

ПОСТІЙНА КОМІСІЯ  
 

П Р О Т О К О Л 
 

засідання постійної комісії обласної ради 
з питань екології, охорони довкілля, раціонального природокористування, 

туризму та рекреації 
 

30 квітня 2025 року   № 22 
м. Миколаїв 

Початок: 14.00 
Онлайн-засідання

 
Всього членів постійної комісії – 6 
 
Присутні: Ряжських А.А., Молдованов О.В., Мартиченко В.В.  

Савченко І.М. 

Відсутні: Головчанський А.В., Єлінєвський Ю.Ю. 

Головуючий: Ряжських А.А. 

Запрошені: Щербина Ігор Олегович – перший заступник голови обласної 
ради, Єфименко Олександра Валеріївна – начальник  
управління екології і природних ресурсів обласної 
військової адміністрації, Дьяченко Олександр Володимирович - 
т.в.о. директора регіонального ландшафтного парку 
«Тилігульський», Юрченко Олег Андрійович - перший 
заступник голови Первомайської районної військової 
адміністрації. 

 
За порядок денний проголосовано: 
 
Всього депутатів -6. 
Присутніх – 4. 
«За» - 4. 
«Утримався» - 0. 
«Проти» - 0.  
 
 
 
 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 
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1. Про роботу та готовність до туристичного сезону в 2025 році 

регіонального ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя».  
 
Доповідач:
  

Молдованов Олександр Валентинович – директор регіонального 
ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя». 

 
2. Про хід виконання рекомендацій постійної комісії обласної ради від        

30 вересня 2024 року № 2 «Про стан погодження зміни меж Регіонального 
ландшафтного парку «Тилігульський». 

 
Доповідачі:
  

Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління 
екології та природних ресурсів Миколаївської обласної 
військової адміністрації. 
Дьяченко Олександр Володимирович - т.в.о. директора 
регіонального ландшафтного парку «Тилігульський» 

 
 

3. Про стан водних ресурсів Первомайського району та можливі виклики 
реалізації проєкту підняття рівня Ташлицького водосховища. 

 
Інформують: Ряжських Алла Антонівна – голова постійної комісії. 

Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління 
екології та природних ресурсів Миколаївської обласної 
військової адміністрації.

 
 

4. Про стан утилізації пестицидів на території Первомайського району. 
 
Інформують: Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління 

екології та природних ресурсів Миколаївської обласної 
військової адміністрації. 
Юрченко Олег Андрійович - перший заступник голови 
Первомайської районної державної адміністрації. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
СЛУХАЛИ: 1. 1. Про роботу та готовність до туристичного сезону в 2025 
році регіонального ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя».            
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Доповідач: Молдованов Олександр Валентинович – директор 
регіонального ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя».
 
У обговоренні 
взяли участь: 

 
Ряжських А.А., Мартиченко В.В., Савченко І.М.,  
 Щербина І.О.

 
Проведено голосування. 
Підсумки голосування: Ряжських А.А. «За» 

Молдованов О.В. «За» 
Мартиченко В.В. «За» 
Савченко І.М.,  «За» 
 «Проти»- 0 
«Утримався» -0 
«Не голосував» - 0

ВИРІШИЛИ: (рекомендації № 1 додаються). 
 
СЛУХАЛИ: 2. Про хід виконання рекомендацій постійної комісії обласної 
ради від 30 вересня 2024 року № 2 «Про стан погодження зміни меж 
Регіонального ландшафтного парку «Тилігульський». 

          Доповідач:  Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління 
екології та природних ресурсів Миколаївської обласної військової 
адміністрації. 

Дьяченко Олександр Володимирович - т.в.о. директора 
регіонального ландшафтного парку «Тилігульський» . 

 
У обговоренні 
взяли участь: 

Ряжських А.А., Молдованов О.В., Савченко І.М., 
Мартиченко В.В., Щербина І. О.

 
Проведено голосування. 
Підсумки голосування: Ряжських А.А. «За» 

Молдованов О.В. «За» 
Мартиченко В.В. «За» 
Савченко І.М.,  «За» 
«Проти»- 0 
«Утримався» -0 
«Не голосував» - 0

ВИРІШИЛИ: (рекомендації  № 2 додаються). 
 
 

СЛУХАЛИ: 3.Про стан водних ресурсів Первомайського району та можливі 
виклики реалізації проєкту підняття рівня Ташлицького водосховища. 

Доповідач:  Ряжських Алла Антонівна – голова постійної комісії. 
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Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління екології та 
природних ресурсів Миколаївської обласної військової адміністрації.
У обговоренні 
взяли участь: 

Ряжських А.А., Молдованов О.В., Савченко І.М.,  
Щербина І. О.

Проведено голосування. 
Підсумки голосування: Ряжських А.А. «За» 

Молдованов О.В. «За» 
Мартиченко В.В. «За» 
Савченко І.М.,  «За» 
 «Проти»- 0 
«Утримався» -0 
«Не голосував» - 0

ВИРІШИЛИ: (рекомендації № 3 додаються). 
 
СЛУХАЛИ:4.Про стан утилізації пестицидів на території Первомайського 
району. 
Доповідач:  Єфименко Олександра Валеріївна – начальник управління 

екології та природних ресурсів Миколаївської обласної 
військової адміністрації. 

Юрченко Олег Андрійович - перший заступник голови Первомайської районної 
державної адміністрації 

 
У обговоренні взяли участь: Ряжських А.А., Савченко І.М.,  Молдованов О.В. 

Мартиченко В.В. Щербина І. О. 
 
Проведено голосування.  
Підсумки голосування:  
Ряжських А.А. «За» 
Мартиченко В.В. «За» 
Молдованов О.В. «За» 
Савченко І.М.,  «За» 
 «Проти»- 0 
«Утримався» -0 
«Не голосував» - 0 
ВИРІШИЛИ: (рекомендації  № 4 додаються). 
 
 
 
 
 

Голова постійної 
комісії обласної ради  

 
                              Алла РЯЖСЬКИХ

 
 



  
 
 
 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 
ПОСТІЙНА КОМІСІЯ 

обласної ради з питань екології, охорони довкілля, раціонального 
природокористування, туризму та рекреації 

 
РЕКОМЕНДАЦІЇ 

 
від 30 квітня  2025 року Миколаїв № 1

 
 
 
 
Про роботу та готовність до  
туристичного сезону в 2025  
році регіонального ландшафтного  
парку «Гранітно-степове Побужжя» 
 
 

Заслухавши та обговоривши інформацію директора регіонального 
ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя» Молдованова Олександра та 
голови постійної комісії обласної ради Ряжських Алли, враховуючи пропозиції 
депутатів обласної ради, постійна комісія обласної ради 

 
 

ВИРІШИЛА: 
 

1. Рекомендувати керівництву  регіонального ландшафтного парку 
«Гранітно-степове Побужжя» в строк до 15.05.2025р. надати інформацію щодо 
стану справ по рекреаційному збору за 2024 рік та проєкту встановлення меж парку. 

2. Рекомендувати управлінню екології та природних ресурсів обласної 
військової адміністрації  до 20.05.2025р. провести нараду за участі першого 
заступника обласної ради, голови постійної комісії обласної ради представників 
Миколаївської обласної військової адміністрації, керівництва парку та розглянути 
питання адміністрування  і коригування рекреаційного збору  та встановлення меж 
регіонального ландшафтного парку «Гранітно-степове Побужжя». 

 
 

 
Голова постійної 
комісії обласної ради                                       Алла РЯЖСЬКИХ 

 



  
 
 
 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 
ПОСТІЙНА КОМІСІЯ 

обласної ради з питань екології, охорони довкілля, раціонального 
природокористування, туризму та рекреації 

 
РЕКОМЕНДАЦІЇ 

 
від 30 квітня  2025 року Миколаїв № 2

 
 
Про хід виконання рекомендацій  
постійної комісії обласної ради  
від 30 вересня 2024 року № 2  
«Про стан погодження зміни меж  
регіонального ландшафтного 
 парку «Тилігульський» 
 

Заслухавши та обговоривши інформацію начальника управління екології 
та природних ресурсів Миколаївської обласної військової адміністрації 
Єфименко Олександри, т.в.о. директора регіонального ландшафтного парку 
«Тилігульський» Дьяченка Олександра, враховуючи пропозиції депутатів 
обласної ради, постійна комісія обласної ради 

 
 

ВИРІШИЛА: 
 

Рекомендувати голові обласної ради та начальнику обласної військової 
адміністрації в межах існуючих повноважень сприяти погодженню 
Міністерством захисту довкілля та природних ресурсів України клопотання  про 
коригування меж РЛП «Тилігульський», розробленого управлінням екології та 
природних ресурсів обласної військової адміністрації, з метою збільшення його 
площі. 
 
 
 
Голова постійної 
комісії обласної ради                                       Алла РЯЖСЬКИХ 

 



  
 
 
 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 
ПОСТІЙНА КОМІСІЯ 

обласної ради з питань екології, охорони довкілля, раціонального 
природокористування, туризму та рекреації 

 
РЕКОМЕНДАЦІЇ 

 
від 30 квітня  2025 року Миколаїв № 3 

 
 
 
Про  стан водних ресурсів Первомайського  
району та можливі виклики реалізації  
проєкту підняття рівня Ташлицького  
водосховища 
 
 
 

Заслухавши та обговоривши інформацію голови постійної комісії обласної 
ради Ряжських Алли, начальника управління екології та природних ресурсів 
Миколаївської обласної військової адміністрації Єфименко Олександри, беручи 
до уваги пропозиції депутатів обласної ради, постійна комісія обласної ради 

 
 

ВИРІШИЛА: 
 

1. Враховуючи будівництво Миколаївського водогону, а також численні 
аргументи громадськості та науковців щодо можливих  наслідків катастрофічної 
зміни клімату в Миколаївській області, голові обласної ради в межах 
повноважень звернутися до Міндовкілля та Мінрегіону щодо неприпустимості 
підняття рівня Олександрівського водосховища на р. Південний Буг та відмовити 
у видачі висновку з оцінки впливу на довкілля на зазначену планову діяльність. 

2. Звернутися до АТ «НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ» стосовно прийняття  
альтернативних технологічних рішень, які б дозволили здійснювати 
господарську діяльність та забезпечити маневрові потужності енергосистеми 
України на існуючих обʼємах води. 

 
 
 

Голова постійної 
комісії обласної ради                                        Алла РЯЖСЬКИХ 

 



  
 
 
 

МИКОЛАЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 
ПОСТІЙНА КОМІСІЯ 

обласної ради з питань екології, охорони довкілля, раціонального 
природокористування, туризму та рекреації 

 
РЕКОМЕНДАЦІЇ 

 
від 30 квітня  2025 року Миколаїв № 4

 
 
 
 
Про стан утилізації пестицидів  
на території Первомайського району 
 

З метою всебічного розгляду на засіданні постійної комісії обласної ради  
питання «Про стан утилізації пестицидів на території Первомайського району» 
депутати обласної ради, члени постійної комісії ознайомилися з умовами 
зберігання, станом тари та приміщень де зберігаються непридатні хімічні засоби 
захисту рослин (далі - ХЗЗР), з виїздом на місця зберігання, а також заслухали 
інформацію начальника управління екології та природних ресурсів Миколаївської 
обласної військової адміністрації Єфименко Олександри  і першого заступника 
голови Первомайської районної військової адміністрації Юрченка Олега. За 
результатами  розгляду постійна комісія обласної ради 

 
КОНСТАТУЄ: 
 

Згідно з інформацією управління екології та природних ресурсів 
Миколаївської обласної військової адміністрації, з метою забезпечення екологічно 
безпечного зберігання ХЗЗР на території Миколаївської області 
облдержадміністрацією кожні 2 роки проводиться інвентаризація, яка дає змогу 
перевірити наявність ХЗЗР на територіях громад. За результатами проведеної у ІІ 
кварталі 2023 року інвентаризації загальна кількість непридатних до використання 
та заборонених до застосування ХЗЗС, тари, забрудненої грунтової суміші та 
залишки будівель на території Миколаївської області становить 226,87 тонни, з них 
226,72 тонни у Первомайському районі. 

Стосовно наявності власника/балансоутримувача ХЗЗР, які зберігаються  на 
території області, – дані відходи є безхазяйними. 

Відповідно до пункту 4 та пункту 5 статті 12 Закону України «Про 
управління відходами»,  якщо власник відходів не встановлений, передача відходів 
до суб’єкта господарювання у сфері управління відходами та усунення негативних 
наслідків, спричинених відходами, здійснюється за рахунок державного бюджету. 
Збирання, перевезення та/або оброблення таких відходів, виявлених за межами            
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населених пунктів,  організовують місцеві державні адміністрації, у межах 
населених пунктів – відповідні органи місцевого самоврядування. 

Виходячи із зазначеного вище та враховуючи пропозиції депутатів обласної 
ради, постійна комісія обласної ради 
 
 
ВИРІШИЛА: 
 

1. Рекомендувати Первомайської районної військової адміністрації в термін 
до 20.05.2025р. надати інформацію щодо належності власників земельних ділянок 
та майна, на площі яких розміщено ХЗЗР. 

Негайно забезпечити виконання ст.11,12 Закону України Про управління ві-
дходами та Протоколу № 15 від 21.12.2022р. Регіональної комісії з питань техно-
генно-екологічної безпеки і надзвичайних ситуацій при Миколаївській ОВА в ча-
стині забезпечення належного зберігання ХЗЗР. Про виконання вимог Протоколу 
РК ТЕБ № 15 від 21.12.2022р. в частині забезпечення належного зберігання ХЗЗР 
повідомити Миколаївську  обласну раду в термін до 20.05.2025р. При порушенні 
термінів виконання, Голові Миколаївської обласної ради   в межах своїх повнова-
жень звернутися до спеціалізованої  прокуратури, УСР та  СБУ. 
 

2.  Рекомендувати обласній військовій адміністрації провести до 
30.05.2025р. нараду  під керівництвом заступника начальника обласної військової 
адміністрації відповідно до розподілу обов’язків, представників Первомайської 
районної військової адміністрації, Миколаївської районної військової адміністра-
ції, керівників місцевих громад на територіях яких знаходяться ХЗЗР, Державної 
екологічної інспекції Південно-Західного округу (Миколаївська та Одеська обла-
сті), Головного управління Держпродспоживслужби в Миколаївській області, 
Служби безпеки України, Головного управління Національної поліції України в 
Миколаївській області з метою розробки та впровадження покрокового плану дій 
із забезпечення зберігання, передачі на утилізацію ХЗЗР та проведення знезара-
ження території, будівель, тари, де зберігалися ХЗЗР. 
 
 
 
 
  
 
Голова постійної 
комісії обласної ради                                       Алла РЯЖСЬКИХ 
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